
                                              
                                                   PROTOKÓŁ NR  VI/19       
                                  

z obrad  VI sesji Rady Gminy Grajewo odbytej w dniu 24 maja 2019 roku w
sali konferencyjnej Urzędu Gminy ul. Komunalna 6. 

Na  sesji  przewodniczył  pan  Jan  Dąbrowski  -  Przewodniczący  Rady
Gminy Grajewo.
Obecnych na sesji – 13 radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 12-tej.
Sesję zakończono o godzinie 14³º.

Protokołowała:  Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Radni gminy obecni na sesji:

  1. Dąbrowski Jan
  2. Gleba Stanisław
  3. Jankowska Anna Hanna
  4. Maciorowski Robert
  5. Motus Marek
  6. Olszewska Ewa
  7. Organek Henryk
  8. Szumska Elżbieta
  9. Wiśniewski Karol
10. Wudarczyk Beata Ewa
11. Wysocki Sławomir Andrzej
12. Zwolińska Beata
13. Żabińska Aneta

Radni gminy nieobecni na sesji:

1. Danowska Ewa
2. Perkowski Wiesław

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy 
2. Grabowski Kazimierz – Sekretarz gminy
3. Dąbrowska Barbara – radca prawny Urzędu Gminy
4. Marchiel Małgorzata – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Grajewie



5. st.  kpt.  Lichota Arkadiusz – Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej
Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie

6. asp.  sztab.  Brzozowski  Waldemar  –  Naczelnik  Wydziału  Prewencji
Komendy Powiatowej Policji w Grajewie

7. Iwaszko Igor – mieszkaniec wsi Kapice
8. sołtysi wsi – 41 osób /według załączonej listy obecności/ 

Proponowany porządek obrad:

  1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
  2. Przedstawienie porządku obrad.
  3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 lutego 2019 
      roku.
  4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na 
      poprzedniej sesji oraz przedstawienie informacji z działalności gminy w 
      okresie między sesjami.                 
  5. Informacja na temat przeprowadzonych wyborów sołtysów i rad sołeckich
      w Gminie Grajewo na kadencję 2019-2024.
  6. Stan bezpieczeństwa w Gminie Grajewo w 2018 roku – zagrożenia, ich 
      zwalczanie i zapobieganie w oparciu o informacje:
      a/ Prokuratora Rejonowego w Grajewie,
      b/ Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie,
      c/ Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie.
  7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół    
      podstawowych prowadzonych przez gminę Grajewo oraz określenia granic 
      obwodów publicznych szkół podstawowych. 
  8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
      dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas
      oznaczony na 3 lata.
  9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
      planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kacprowo i Ruda, gmina
      Grajewo.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
      Społecznej w Grajewie.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków 
      na świadczenia z pomocy społecznej.
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Grajewskiemu pomocy 
      finansowej na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej
      w Grajewie.
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Grajewskiemu pomocy
      finansowej na realizację zadania inwestycyjnego pn.: ” Rozbudowa drogi 
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      powiatowej Nr 1807 B na odcinku Wierzbowo – Boczki- Świdrowo”.

15. Sprawozdanie Wójta Gminy Grajewo z realizacji Rocznego Programu 
      współpracy Gminy Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz z 
      podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. 
      o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2018 rok.
16. Rozpatrzenie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli 
      w IV kwartale 2018 roku oraz przyjęcie wniosków i zaleceń pokontrolnych.
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na rok   
      2019.
18. Wolne wnioski.
19. Zamknięcie obrad.
                                                                                    

Ad . 1 .

Otwarcia sesji dokonał pan  Jan Dąbrowski  - Przewodniczący Rady Gminy.   
Powitał radnych, pana Wójta, Sekretarza, radcę prawnego, gości zaproszonych,
sołtysów  wsi,  media  oraz  pracowników  Urzędu  Gminy  biorących  udział  w
dzisiejszych obradach.

Ad . 2 .

Przewodniczący Rady stwierdził,  że porządek obrad dzisiejszej  sesji  Państwo
otrzymali, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś zgłasza jakieś poprawki
do porządku obrad ?

Głos zabrał pan Wójt, który poinformował zebranych, że nie tyle będą to
poprawki  co  do  zmiany  porządku  obrad  o  wprowadzenie  nowych  uchwał,
natomiast  przy  uchwale  dotyczącej  GOPS-u  będzie  mała  zmiana  -  słowo
„wielofunkcyjne” będzie zamienione na słowo  „wieloosobowe”.  
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  nie  narusza  to  w  żaden  istotny  sposób
porządku  obrad,  toteż  sesja  będzie  przebiegała  według  porządku  obrad
opublikowanego w sieci.
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność sesji informując, że
na sali jest 13 radnych.

Ad . 3 .
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Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji odzwierciedla
szczegółowo przebieg obrad, wyłożony był do wglądu zainteresowanym w 

Biurze  Rady,  po  czym  Przewodniczący  Rady  zawnioskował  o  przyjęcie
protokołu.
Zebrani nie zgłosili do protokołu żadnych uwag i poprawek.
Wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  poddał  swój  wniosek  pod
głosowanie, w wyniku którego Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z
sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 lutego 2019 roku.

Ad. 4.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi  gminy,  który,  witając
wszystkich  na  dzisiejszej  sesji,  złożył  pokrótce  sprawozdanie  z  wykonania
uchwał podjętych przez Radę Gminy na poprzedniej  sesji,  informując,  że  do
dnia  dzisiejszego  organy  nadzoru  nie  zgłosiły  do  uchwał  żadnych  uwag,  w
związku z czym uchwały są na etapie realizacji.
Następnie  pan Wójt przedstawił  pokrótce informację z  działalności  gminy w
okresie między sesjami.
Na zakończenie swojego wystąpienia pan Wójt poinformował zebranych, że w
dniu  dzisiejszym  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  na
którym wypracowano opinie  będące  m.in.  tematami  obrad  dzisiejszej  sesji  i
przedstawione  zostaną  przez  Przewodniczącą  komisji  przy  omawianiu
poszczególnych tematów.

Ad. 5 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi gminy, który przedstawił 
informację na temat przeprowadzonych wyborów sołtysów i rad sołeckich
w  Gminie  Grajewo  na  kadencję  2019-2024,  życząc  jednocześnie  nowo
wybranym oraz wybranym powtórnie owocnej współpracy.
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                           

Ad. 6 .

Przewodniczący  Rady  przypomniał  zebranym,  że  kolejnym  punktem  obrad
dzisiejszej sesji będzie „Stan bezpieczeństwa w Gminie Grajewo w 2018 roku –
zagrożenia, ich zwalczanie i zapobieganie”, po czym udzielił głosu jak niżej:
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a/ ze względu na nieobecność Przewodniczący Rady odczytał przesłaną 
    wcześniej informację Prokuratora Rejonowego w Grajewie o 
    
    wynikach osiągniętych w 2018 roku w zakresie postępowań karnych i innych
    Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
b/ asp. sztab. Brzozowskiemu Waldemarowi – Naczelnikowi Wydziału 
    Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Grajewie, który złożył pokrótce 
    informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa na terenie naszej gminy w 2018 
    roku omawiając zagrożenia, zwalczanie i zapobieganie im,
c/ st. kpt. Lichota Arkadiuszowi – Zastępcy Komendanta Powiatowego 
    Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie, który złożył pokrótce 
    informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa na terenie naszej gminy w 2018 
    roku omawiając zagrożenia, zwalczanie i zapobieganie im.

Głos  zabrał  pan  Wójt,  który  podziękował  gościom  za  przyjęcie
zaproszenia  i  przybycie  na  dzisiejszą  sesję  Rady  Gminy  stwierdzając,  że
dotychczasowa współpraca układa się dobrze,  po czym życzył dalszej  dobrej
współpracy.

Słowa podziękowań przekazali też przedstawiciele w/w komend.

W dalszej części obrad nie uczestniczyła radna – pani Jankowska Anna
Hanna.

Ad. 7 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Sekretarzowi,  który  przypomniał
zebranym,  że  od  września  b.r.  nie  będzie  funkcjonowało  gimnazjum  w
Danówku, po czym pan Sekretarz omówił projekt uchwały w sprawie  ustalenia
planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  gminę
Grajewo oraz  określenia  granic  obwodów publicznych  szkół  podstawowych,
który uzyskał pozytywną opinię Podlaskiego Kuratora Oświaty w Białymstoku.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała,  że  komisja  wyraziła  pozytywną  opinię  na  temat  projektu
uchwały w przedmiotowej sprawie.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 radnych   
Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 43/VI/19 w sprawie  ustalenia
planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  gminę
Grajewo oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 8 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi,  który  omówił  projekt
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie od dnia 01 lipca b.r. na
okres 3 lat działki Nr 69 położonej na terenie wsi Sojczynek dotychczasowemu
dzierżawcy mającemu umowę zawartą na czas oznaczony na 3 lata.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która  poinformowała,  że
komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącego  dyskusji głosu
nie zabrano Przewodniczący Rady poddał  projekt uchwały pod głosowanie, w 
wyniku którego, przy 12 głosujących radnych  Rada Gminy jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr 44/VI/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę zawartą na 
czas oznaczony na 3 lata.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 9 . i 10.

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który poinformował 
zebranych, że w związku z tym, że na terenie Gminy Grajewo inwestor-firma 
zainteresowana budową fermy drobiu w miejscowości Kacprowo procedowana 
jest decyzja o wydanie warunków środowiskowych w związku z czym pojawiły 
się protesty mieszkańców miejscowości Kacprowo i Ruda dotyczące 
nieruchomości w Kacprowie i w wyniku niezadowolenia tych mieszkańców w 
dniu 26 lutego b.r. do Rady Gminy Grajewo wpłynęła petycja mieszkańców wsi 
Kacprowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie miejscowości Kacprowo. 
W zasadzie przedmiotowa inwestycja dotyczy jednej działki, ale rozszerzona 
byłaby w części o działki Nr 128,129,130,158,159,162,163,164 z wyłączeniem 
tych gruntów pod realizację przedsięwzięć  w zakresie masowej hodowli 
zwierząt /ferm/.

Po dokonaniu wnikliwej analizy petycji mieszkańców oraz po zapoznaniu 
się z opinią Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej w Grajewie oraz
opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Grajewo stoi na 
stanowisku, że petycja mieszkańców dotycząca przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest zasadna i 
rekomenduje Wójtowi Gminy Grajewo sporządzenie analizy zasadności 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego, a następnie przygotowanie uchwały intencyjnej pod obrady 
Rady Gminy Grajewo.
W związku z wątpliwościami mieszkańców wnoszących petycje co do 
lokalizacji takiego zamierzenia inwestycyjnego słusznym wydaje się 
sporządzenie na ten teren opracowania planistycznego, w którego procedurze 
będą mogły uczestniczyć wszystkie zainteresowane strony poprzez składanie 
wniosków oraz uwag do projektu planu. 
Lokalizacja takiego rodzaju przedsięwzięcia, jakim są fermy drobiu, powinna 
się odbywać właśnie w oparciu o ustalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Przygotowana uchwała intencyjna może obejmować nie tylko wskazane przez 
wnoszących petycję działki, ale więcej terenów rolnych na tym obszarze 
zapobiegając przypadkowej zabudowie w tym rejonie.
Przedstawione uzasadnienie  traktowane jest jako załącznik do rodzaju 
załatwienia  petycji mieszkańców wnioskujących o przystąpienie do 
sporządzenia  planu zagospodarowania przestrzennego.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że plan 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Kacprowo i Ruda, gmina Grajewo 
był szeroko omawiany na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Polityki 
Gospodarczej, w związku z czym nie ma konieczności powtórnego jego 
interpretowania. 

Następnie pan Wójt poinformował, że w chwili obecnej procedowana 
decyzja o wydaniu warunków środowiskowych „będzie zakończona - jeśli 
pozytywnie, to dalej inwestor będzie musiał postępowanie niejako zawiesić, bo 
plan rozpocznie swoje jakby procedowanie i do momentu uchwalenia planu 
miejscowego innych możliwości tutaj w tym zakresie nie będzie”, po czym pan 
Wójt zawnioskował o podjęcie stosownych uchwał dotyczących petycji i 
zatwierdzenia planu tj. dwóch punktów jednocześnie.

W dalszej części swojej wypowiedzi Przewodniczący Rady zwrócił się do
pani  Żabińskiej  A.  -  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej  o
przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia
petycji.

Zabierając głos Przewodnicząca komisji poinformowała, że komisja jest
za przyjęciem tej uchwały.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 radnych
Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 45/VI/19 w sprawie rozpatrzenia
petycji.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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W dalszej  części  obrad Przewodniczący Rady ponownie zwrócił  się do
pani  Żabińskiej  A.  -  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej  o
przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego części wsi Kacprowo i Ruda, gmina Grajewo.

Zabierając głos Przewodnicząca komisji poinformowała, że komisja jest
za przyjęciem tej uchwały.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
 W wyniku przeprowadzonego  głosowania,  w którym udział  wzięło  12
radnych Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 46/VI/19 w sprawie  
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego części wsi Kacprowo i Ruda, gmina Grajewo.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 11 .

Przewodniczący Rady udzielił  głosu pani Marchiel  Małgorzacie  – Kierownik
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Grajewie,  która  przedstawiła
zebranym  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Statutu  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej w Grajewie ze zmianą w paragrafie 1 pkt. 2 wyrazu 
„wielofunkcyjne”  na wyraz  „wieloosobowe”.  
 Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która  poinformowała,  że
komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 radnych
Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  47/VI/19  w  sprawie  zmiany
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 12 .

Przewodniczący Rady ponownie udzielił głosu pani Marchiel Małgorzacie – 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie, która omówiła 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na 
świadczenia z pomocy społecznej.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu pani 
Żabińskiej Anecie – Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która 
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poinformowała, że komisja wyraziła pozytywną opinię na temat projektu 
uchwały w przedmiotowej sprawie.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie, w wyniku którego przy 12 głosach „za” Rada Gminy jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr 48/VI/19 zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu 
wydatków na świadczenia z pomocy społecznej.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 13 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi,  który,  jak  co  roku,
przedstawił  zebranym  propozycję  przekazania  Powiatowi  Grajewskiemu
środków  finansowych  z  budżetu  gminy  na  2019  rok  w  wysokości  9.887,00
złotych  na  dofinansowanie  działalności  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej  w
Grajewie, w których uczestniczą także dzieci z naszej gminy.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie – 
Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która poinformowała, że 
komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 radnych 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 49/VI/19 w sprawie  udzielenia 
Powiatowi Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie działalności 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 14 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który przedstawił zebranym
projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Grajewskiemu  pomocy
finansowej  w  wysokości  1.519.987,00  złotych  na  realizację  zadania
inwestycyjnego  pn.:  ”Rozbudowa  drogi  powiatowej  Nr  1807  B  na  odcinku
Wierzbowo  –  Boczki-  Świdrowo”  informując,  że  inwestycja  zbliża  się  ku
końcowi, a w budżecie gminy są zabezpieczone środki finansowe na ten cel.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu pani 
Żabińskiej Anecie – Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która 
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poinformowała, że komisja wyraziła pozytywną opinię na temat projektu 
uchwały w przedmiotowej sprawie.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 
radnych Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 50/VI/19 w sprawie 
udzielenia Powiatowi Grajewskiemu pomocy finansowej na realizację zadania 
inwestycyjnego pn.: ” Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1807 B na odcinku 
Wierzbowo – Boczki- Świdrowo”.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 15 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Sekretarzowi,  który  złożył
sprawozdanie  Wójta  Gminy  Grajewo  z  realizacji  Rocznego  Programu
współpracy Gminy Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie za 2018 rok.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 16 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Motus Markowi – Przewodniczącemu
Komisji Rewizyjnej, który przedstawił wyniki przeprowadzonej przez Komisję 
Rewizyjną kontroli w IV kwartale 2018 roku, w wyniku której nie stwierdzono 
żadnych nieprawidłowości, w związku z czym nie sformułowano żadnych 
wniosków, nie wydano też żadnych  zaleceń pokontrolnych.

Ad . 17 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który w wypowiedzi swojej 
omówił propozycje zmian w budżecie gminy na 2019 rok polegających na 
zwiększeniu dochodów o kwotę w wysokości 266.582,00 złotych i zmniejszeniu
dochodów o kwotę 24.231,00 złotych oraz zwiększeniu wydatków o kwotę 
272.551,00 złotych i zmniejszeniu wydatków o kwotę w wysokości 30.180,00 
złotych, po czym pan Wójt kolejno je omówił.
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Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie – 
Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która poinformowała, że 
komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu 
nie zabrano Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 12 radnych   
Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 51/VI/19 w sprawie  zmian w 
budżecie Gminy Grajewo na rok 2019.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 18 .

W punkcie „Wolne wnioski” głos zabrali:
- Pan Igor Iwaszko – mieszkaniec wsi Kapice, który nawiązując do odbytego w 
dniu wczorajszym spotkania w Starostwie Powiatowym w Grajewie na temat 
proponowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w  
Białymstoku przebiegu wariantów drogi S-16 z wywłaszczeniami stwierdził, 
że jest to jakieś nieporozumienie. 
Następnie zaznaczył, że wypowiedź swoją traktuje nie jako wniosek a     
informację do przemyślenia. 
Przedstawione na spotkaniu propozycje przebiegać mają przez chłopskie pola i   
łąki, a rolnicy z tego powodu nie będą mieli żadnych korzyści. Może dla    
Mlekpolu to będą korzyści, ale nie dla rolników.
W sytuacji tej władza samorządowa nie może wiele zrobić, ale wierząc, że pan   
Wójt wystąpi w obronie rolników zaproponował, aby jak najprędzej w terminie 
14  dni  sołtysi  wsi  zwołali  zebrania  podejmując  uchwały  sprzeciwiające  się
wszystkim proponowanym wariantom.  Trzeba  to  zrobić  jak  najszybciej,  aby
ktoś nie podjął decyzji za mieszkańców, a przede wszystkim za rolników, 
przez łąki których przebiegałaby trasa S-16. 
Nie można dopuścić do sytuacji, gdzie któregoś dnia hałas i światła nie dadzą 
normalnie żyć i problemem będzie pójście na spacer.
Poza tym postarajmy się, aby w przyszłości uzyskać pieniądze na drogi    
lokalne, a nie na międzynarodowy tranzyt.
        Głos zabrał pan Wójt, który na początku swojej wypowiedzi stwierdził, że
po części zgadza się z wypowiedzią swojego przedmówcy.
Głos mieszkańców wyrażony przez samorządy nie do końca może być głosem
liczącym się.
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W  chwili  obecnej  trudno  wypowiadać  się  przed  przeprowadzonymi
konsultacjami w tym temacie. Interes samorządu, reprezentowanie stanowiska
gminy musi uwzględniać wszystkie potrzeby grup społecznych, rozwój turystki, 

ochronę środowiska czy też  rozwój gminy.  Należałoby znaleźć  jak najlepszy
kompromis w tej sprawie, ale i tak któraś ze stron zawsze będzie poszkodowana.
Jako Wójt zdaje sobie sprawę z wagi tego tematu tym bardziej, że prawie cały
przebieg  trasy  obejmuje  naszą  gminę.  Informując,  że  gmina  nie  zostanie
obojętna  w  tym  temacie  pan  Wójt  przedłożył  deklarację,  że  w  najbliższym
czasie zorganizowane zostaną spotkania z mieszkańcami wsi na ten temat.
W  niedługim  czasie  na  pewno  przedstawione  zostanie  stanowisko  gminy.
Wczoraj odbyło się pierwsze spotkanie , na którym ze strony pana posła padły
inne propozycje, że być może będą podjęte działania, aby trasa przebiegała po
istniejącej linii drogi krajowej Nr 65 z jej rozbudową w miarę możliwości. 
To jest droga krajowa i gmina nie pozyska i nie jest w stanie pozyskać na nią 
jakichkolwiek środków finansowych.
Na zakończenie swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że w odpowiednim
czasie podane zostaną informacje na temat spotkań z mieszkańcami wsi, a żeby 
było to bardziej wiarygodne proponowane warianty przedstawione zostaną w 
formie wizualizacji, które to materiały uzyskane zostaną od projektantów w 
formie elektronicznej. 
Przedmiotowe spotkania będą odbywały się w Urzędzie Gminy. Czy w jednym 
dniu czy w kilku dniach zostanie ustalone, bo warianty trzeba przedstawić na 
planie. 
Gmina nie zostanie obojętna na zajęcie stanowiska w tej sprawie.
- pan Wójt poinformował, że w dniu 28 lipca b.r. odbędą się wybory do 
Walnych Zgromadzeń do Izb Rolniczych. To nie są zadania własne gminy, a 
zlecone gminie, przypisane gminie. W takich organach obecnie jest pani radna 
Szumska Elżbieta. 
Odpowiedzialność przeprowadzenia wyborów spada na gminę. W tej chwili 
gmina przygotowuje się do przeprowadzenia wyborów, jest wyznaczona 
osoba jako pełnomocnik.
Udział w wyborach mogą wziąć jedynie podatnicy podatku rolnego.  
- pan Wójt poinformował, że jeden z mieszkańców miejscowości Biebrza 
wspólnie z kilkoma sołectwami naszej gminy: Danówek, Szymany, Łamane 
Grądy próbował wywrzeć duży nacisk na Wójta Gminy Grajewo, żeby 
koniecznie ubiegać się o realizację odcinka drogi od wsi Łamane Grądy w 
kierunku do granicy z Biebrzą.
Nacisk polegający na tym, że jak to nie można zrobić, przecież w dzisiejszych
czasach na wszystkie drogi można dostać pieniądze. Tak mówiono, obiecano,
tylko Wójt nie chce i koniec.
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Na spotkaniu z tym panem, na którym był też pan Piekarski Leszek – sołtys wsi
Łamane Grądy,  Wójt  tłumaczył,  że  to  nie  jest  tak,  bo jest  pewna hierarchia
potrzeb, radni też wnioskują, ustalane są i musi być odpowiednia dokumentacja.
Ta droga ani w tym, ani w następnym roku nie jest przewidziana do wykonania.
Wszystkie drogi są ważne, ale ta droga nie była uwzględniona.
Przedstawione przez Wójta argumenty nie trafiały w żaden sposób.

Zebrane podpisy mieszkańców Biebrzy i  okolicznych wsi przedstawiły przez
tego pana obraz,  że  Wójt jest wszystkiemu winien, że jest tylko w opozycji.
Napisał do Urzędu Marszałkowskiego i premiera – skarga wróciła z powrotem,
bo należy do kompetencji gminy Wójta. 
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt zwrócił się z prośbą do 
wszystkich o zrozumienie sytuacji, że jeśli gmina może występować o 
dofinansowanie m.in. w ramach nowego funduszu dróg samorządowych, to nie 
znaczy, że co sobie zamyśli, to na to wszystko może składać wnioski. W roku 
bieżącym gmina złożyła dwa wnioski: na Popowo i Brzozowo i jeśli by te 
wnioski przeszły, to i tak będzie ciężko z ich wykonaniem, toteż gdyby nawet
była na tę drogę dokumentacja, to i tak ciężko by było z jej realizacją.

Głos  zabrał  pan  Piekarski  Leszek  –  sołtys  wsi  Łamane  Grądy,  który
poinformował,  że  ten  pan  skontaktował  się  z  nim  i  powiedział,  że  był  na
spotkaniu  z  posłem  Gwiazdowskim,  a  jest  kampania  wyborcza  i  poseł
Gwiazdowski  mówił,  że  są  duże  pieniądze,  tylko  niech  Wójtowie  szybko
składają wnioski. Pan sołtys wraz z panem Stachelkiem wybrali się do Wójta,
który wytłumaczył, że nie ma pieniędzy.
Pan sołtys stwierdził, że na piśmie nie ma jego podpisu, nie widział tego pisma,
to nie było wspólnie pisane z mieszkańcami wsi Łamane Grądy.

Ad . 19 .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim za udział w posiedzeniu zamykając VI sesję Rady Gminy Grajewo.

                               
                                 Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady

Ewa Okulska                                                                    Jan Dąbrowski
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